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Zeggen wat je denkt en denken wat je zegt 
 
We zijn weer in een nieuw jaar beland. Een jaar waarin we in de sector gezamenlijk streven naar een 
succesvolle overgang naar het nieuwe stelsel, met het vertrouwen van deelnemers in een goede transitie. 
 
Eén van de sterke krachten van KPS: Alle leden kunnen op persoonlijke titel (zonder last of ruggespraak) vrij met 
elkaar discussiëren over onderwerpen die te maken hebben met inkomen voor later. Zonder dat een mening 
gekoppeld wordt aan de organisatie waar je als lid werkzaam bent. 
 
En dat vind ik mooi en sterk. Wat mij betreft iets waarin ik me herken en dat ik graag wil koesteren. Het maakt 
dat we in staat zijn open kennis met elkaar te delen, en daarmee kennis te vermenigvuldigen. Sterker nog, het 
geeft ruimte elkaar te challengen op kennis, visies en inzichten. Iets om te koesteren en uit te stralen. 
 
Verschil tussen denken en zeggen 
Een vraag die soms in onze sector naar boven komt is of je altijd kunt zeggen wat je denkt, en of hetgeen je 
zegt ook hetgeen is wat je denkt. Kunnen zeggen wat je denkt is uitermate belangrijk.  
 
Juist in de transitie naar het nieuwe stelsel spelen er veel verschillende belangen tussen betrokken 
stakeholders. Open en met respect voor elkaar, met elkaar discussies voeren over zaken die in deze transitie 
naar boven komen en daarbij de belangen met elkaar uitwisselen is een belangrijke bodem voor vertrouwen in 
een succesvol proces naar de nieuwe pensioenwereld. 
 
Op het laatste zou je primair kunnen reageren door te zeggen dat je pas iets zegt als het ook in de gedachten 
naar boven is gekomen en goed doordacht is. Het eerste klopt misschien wel, maar het tweede zeker niet altijd. 
Soms gebeurt het me wel dat ik op dingen terugkom die ik gezegd heb omdat ik er in eerste instantie nog niet 
goed genoeg over had nagedacht. Dat is het gevaar van primaire uitingen.  
 
Risico op discussies vanuit emoties 
Kijkende naar over wat er zich allemaal rond de transitie naar het nieuwe stelsel afspeelt en wat er wordt 
gepubliceerd wetenschappelijk, niet-wetenschappelijk, wel of niet politiek geladen, dan is mijn conclusie dat er 
best een stevig risico is dat emoties hoog op kunnen lopen. En we weten hoe het kan gaan in situaties van hoog 
oplopende emoties: Er worden wel eens dingen gezegd die niet goed doordacht zijn, en niet bijdragen aan 
verbinding of vertrouwen. 
 
Voor KPS wellicht een mooie uitdaging voor 2024 om naast het delen en vermenigvuldigen van kennis onze 
bijdragen mede te richten op verbinding en vertrouwen in een succesvolle transitie. 
 
Een succesvol jaar toegewenst allemaal. 
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